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Vážení spoluobčania, 
   Dovoľte mi informovať vás o aktivitách našej obce v prvom polroku 2016. Od 
začiatku roka sa intenzívne venujeme príprave viacerých projektov fi nanco-
vaných najmä z prostriedkov Európskej únie. Verím, že výrazne zvýšia kvalitu 
života nás, občanov Heľpy.  
   Patrí medzi ne napríklad dobudovanie kanalizačných zberačov na vstupe do 
obce od Pohorelej, ako aj od Závadky nad/Hronom, a niektoré menšie prepoje-
nia v obci. V týchto častiach obce môžete v najbližšom období stretnúť geode-
tov a projektantov, ktorí budú tieto práce pre našu obec realizovať. 
   Ďalším projektom je zníženie energetickej náročnosti verejných budov. Menšie 
náklady znamenajú ušetrenie peňazí obecného rozpočtu, ktoré môžeme ne-
skôr investovať do väčších projektov rozvoja Heľpy. Projekt sa dotkne napríklad 
budovy obecného úradu, ktorá to nevyhnutne potrebuje. Stavbu plánujeme re-
alizovať v programovacom období 2014-2020 z prostriedkov EU napriek tomu, 
že výzvy sa zatiaľ iba pripravujú. 
   Technický stav je problémom aj v prípade našej základnej školy. Stará viac ako 
50-ročná elektroinštalácia v jej budove vykazovala značnú poruchovosť a bola 
na hrane bezpečnosti. Realizovaná oprava elektroinštalácie prinesie okrem 
výmeny silnoprúdových rozvodov aj internet do každej triedy, prípravu na do-
chádzkový a  kamerový a  zabezpečovací systém, ako aj núdzové osvetlenie. 
Ukončenie je naplánované na začiatok školského roka tak, aby tieto práce ne-
obmedzovali fungovanie základnej školy v novom školskom roku 2016/2017. 
   Momentálne prebiehajú územné a stavebné konania pre dva projekty - spev-
nenie spodnej časti a  osadenie obrubníkov na ul. J. C. Hronského v  lokalite 
Teplica II a autobusovej zastávky na ul. Hlavná pri COOP Jednota. Hlavne pre-
miestnenie autobusovej zástavky je administratívne komplikovaný proces, ro-
bíme však všetko preto, aby sme ho ukončili čo najskôr. Hoci termín realizácie 
nezávisí od obce, verím, že tento projekt zrealizujeme do konca roku 2016. Som 
presvedčený, že táto zmena výrazne prispeje k  zlepšeniu bezpečnosti cestnej 
dopravy, ale hlavne chodcov, ktorí každodenne prechádzajú križovatkou ulíc 
Burkovaná a Hlavná.
   Okrem spomínaných pripravujeme projekt náučného chodníka v extraviláne 
našej obce, ktorý výrazne posunie možnosti cestovného ruchu, ale aj voľnoča-
sové aktivity nás obyvateľov. 
   Začiatkom septembra obec zároveň začína s realizáciou bezbariérového prí-
stupu do zdravotného strediska. Hoci sa môže zdať, že ide o malú zmenu, verím, 
že pre obyvateľov, ktorí ju potrebujú, bude výrazným uľahčením života.
   Môžem zodpovedne povedať, že obec robí všetko pre to, aby sme naše zámery, 
plány a projekty naplnili a dotiahli do úspešného konca v čo najkratšom čase.
   Od začiatku roku sa nám ich podarilo zrealizovať už niekoľko. Do užívania žia-
kov materskej školy ale aj širokej verejnosti sme odovzdali viacúčelové ihrisko, 
ktoré je zrealizované v priestoroch Materskej školy v Heľpe. Ďalším pozitívom je 
realizácia a odovzdanie do užívania novej „EKO triedy“ v areáli základnej školy, 
kde sme pre naše deti vytvorili skvelé podmienky pre nadobúdanie vedomostí 
a zručností tak, ako to staršie generácie pamätajú a poznajú pod názvom „prá-
ce na pozemku“.
   Určite je potrebné spomenúť aj odovzdanie hasičskej TATRY 148, ktorá po cel-
kovej generálnej oprave v hodnote 118000 Eur už slúži potrebám Dobrovoľného 
hasičského zboru obce Heľpa. Pevne verím, že požiarna technika obce bude vy-
užívaná hlavne na prezentačné účely a nebudeme musieť odstraňovať násled-
ky požiarov resp. iných živelných udalostí.
   Veľkú radosť mám aj z výsledkov úspešnej spolupráce s neziskovou organizáci-
ou Impulz, ktorá je prevádzkovateľom denného stacionára v Heľpe. Zariadenie 
poskytuje svoje služby našim seniorom od začiatku tohto roka a úspešnou spo-
luprácou sa nám pre našich obyvateľov podarilo vytvoriť tri pracovné miesta 
na trvalý pracovný pomer.
   Doťahovanie našich projektov do úspešného konca je často dlhodobej-
ší proces, ktorý je závislý od viacerých súkromných a verejných organizácií. 
Dosiahnutie cieľov by nebolo možné bez aktívnej podpory poslancov obecné-
ho zastupiteľstva, ale aj všetkých pracovníkov obecného úradu a pracovníkov 
s podporou úradu práce. Všetkým úprimne ďakujem za ich zodpovedný prístup, 
tvrdú prácu a trpezlivosť pri napĺňaní projektov rozvoja našej obce tak, ako sme 
si ich spoločne stanovili. 
   Moje poďakovanie patrí aj aktívnym obyvateľom, ktorým verejné veci nie sú 
ľahostajné a takýmto prístupom a priložením ruky k dielu vytvárajú krajšie pro-
stredie v ktorom žijeme, ale aj dôstojne reprezentujú našu obec na kultúrnych 
a športových podujatiach doma, ale aj mimo našej obce. ĎAKUJEM !
S úctou pre vás pripravil

Peter Hyriak
starosta obce Heľpa

   Folklórny súbor Heľpan a DFS 
Heľpančok, majú od jari bohatú folkloris-
tickú prezentáciu heľpianskeho folklóru 
po viacerých kútoch nášho Slovenska. 
Chceli by sme sa s Vami podeliť o  naše 
zážitky a  priblížiť Vám naše tohtoročné 
putovanie.
   Hneď v  marci sme sa odprezentovali 
v televízii JOJ, kde účinkovali naši reme-

PREZENTÁCIA HEĽPY 
našimi folklórnymi kolektívmi

selníci a najmladší folkloristi. Mužská spe-
vácka skupina vystúpila na hudobnom 
folklóre v  Banskej Bystrici. V  apríli sme 
sa zúčastnili Hudobného folklórnej pre-
hliadky okresov Brezno a Banská Bystrica. 
Prehliadka bola súťažná a my sme v nej 
mali hneď tri zastúpenia – Mužskú spe-
vácku skupinu, Dievčenskú spevácku 

(Dokončenia na str. 2)

Pri príležitosti 105 výročia na-
rodenia Vdp. dekana Michala 
Čaneckého, sa v  nedeľu 28. 
augusta vo farskom kosto-
le Nanebovzatej Panny Márie 
v  Heľpe konala slávnostná svätá 
omša, ktorú celebroval Mons. 
Vladimír Vojtašák. Vo svojej  kázni 
priblížil veľkú službu zosnulého 
dekana, ktorý v  obci pôsobil 50 
rokov a  hlboko sa vpísal do pa-
mäti obyvateľov. Slovami nám 
pripomenul, že každý človek potrebuje k  životu hlavne srdce a duchovné hodnoty.
Po slávnostnej svätej omši sa konala pietna spomienka pri hrobe dekana, polože-
ním kytice kvetov so slovami modlitieb.
Nasledovalo posvätenie zrekonštruovanej hasičskej zbrojnice a hasičského auta.
Poobede sa v priestoroch starej fary uskutočnil kultúrny program, v ktorom účin-
kovali - Detský zbor Felix, detské ľudové rozprávačky, víťazky Horehronskej valašky, 
Miešaný spevácky zbor Benedictus, členovia SZZP, Klub dôchodcov, Mužská spe-
vácka skupina Lukáča Kukuľu,  Ľudová hudba a FS Heľpan.
Návštevníci si mohli pochutnať na výbornom guláši, ktorý pripravili členovia 
miestneho poľovníckeho zväzu, miestnych hasičov a dobrovoľníkov a pečených 
dobrotách členiek Klubu dôchodcov.
Ďakujeme nášmu dekanovi Mons. Vladimírovi Vojtašákovi, za jeho krásnu myš-
lienku a realizáciu spomienkového dňa. Na záver náš pán dekan srdečne poďako-
val hlavnému organizátorovi podujatia p. Jánovi Kukuľovi, všetkým účinkujúcim, 
všetkým sponzorom, ktorí prispeli svojou účasťou na realizáciu tohto neopakova-
teľného dňa.

Dekan Michal Čanecký
Narodil sa 5. septembra 1911 v Skalitom na Kysuciach. Do Heľpy prišiel z Gelnice, 
kde pôsobil ako kaplán. Farský úrad v Heľpe zaujal  dňa 11.októbra 1943.
Inštalačné obrady v kostole Nanebovzatej Panny Márie mal 21. novembra 1943.
V našej obci pôsobil vo funkcii dekana do r. 1992. 

Deň Michala Čaneckého

/MK/ 
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Výpisy zo zápisníc zo zasadnutí 

Obecného zastupiteľstva v Heľpe

Zo 17. zasadnutia OZ v Heľpe
 Zasadnutie sa konalo 17. júna. Zúčastnili sa ho 
poslanci OZ a starosta. Ospravedlnení poslanci 
Milan Oravkin a  Mária Fedorová. Bol prijatý 5 
bodový program na ktorom poslanci

VZALI NA VEDOMIE
- Odpoveď na žiadosť o predĺženie autobusovej 
linky na Jarmočisko.
- Najnižšiu cenovú ponuku na dopravné zna-
čenie.
- Plán kontrolnej činnosti na 2. polrok 2016.

SCHVÁLILI
-  Žiadosť Spoločenstva urbaristov a pasienká-
rov o prenájom administratívnych a skladových 
priestorov na adrese Partizánska ul. č. 309/20.
- Žiadosť Alžbety Makovej, bytom Čaneckého 
789/130 o vykonanie výmeny plota a poškode-
nej dlažby.
- Zámer predaja majetku obce a to parcelu KN 
C 1889/58 na LV č. 701 vo výmere 777m2 pre 
Petra  Mlynárika, bytom Hronec
- Zapojenie sa do národného projektu „Podpora 
opatrovateľskej služby“  s EU Progres n. o. agen-
túra domácej opatrovateľskej služby so sídlom 
Banská Bystrica, Horná ul. č. 54
- Doplatok za poskytovanú sociálnu službu vo 
výške 0,20 € pre EU progres B. B.
- Zmluvu o dielo medzi obcou Heľpa a zhotovi-
teľom Ateliér 008 so sídlom Bratislava Rubínova 
ul. 48 na vypracovanie projektovej dokumen-

Z  18. zasadnutia OZ v Heľpe
Zasadnutie sa uskutočnilo 27. júla a zúčastnili sa 
ho všetci poslanci, starosta Peter Hyriak, kontro-
lórka Ing. Beráková, pracovníci úradu a  hostia.  
Navrhnutý 14 bodový program bol doplnený 
o 2 body a následne schválený. Na tomto zasad-
nutí poslanci 

VZALI NA VEDOMIE
- Vyhodnotenie 51. roč. HDSaT, ktoré previedol 
starosta. 
- Informáciu o realizácii projektu „Elektroinštalá-
cia Základnej školy“.
- Informácie o projektovej príprave autobusovej 
zastávky na Hlavnej ul. pri COOP Jednota.
- Informácie  o pripravovaných projektoch s fi -
nančnou podporou EÚ a možnosť získať dotá-
cie na r. 2017 pre projekt náučný chodník.
- Informácie o  pripravovanom projekte spolo-
čenskej sály.
- Monitorovaciu správu obce Heľpa za 1. polrok 
2016.
- Informáciu o otvorená 2 tried v Materskej škole 
v šk. roku 2016/17.
- Správu kontrolórky Berákovej o kontrolnej čin-
nosti za 1. polrok 2016.
- Informáciu poslanca Málika o príprave 1. roč. 
Heľpianskeho krosu – Memoriál Š. Bošeľu.

PREROKOVALI
- List občanov z Partizánskej ulice ohľadom pri-
pojenia ku kanalizácii.

SCHVÁLILI
- Žiadosť Vladimíra Ďuricu o odstránenie stavby 
ohrozujúcej bezpečnosť na Poľnej ul.  390.
- Žiadosť COOP Jednota o odkúpenie obecného 
pozemku KN C 1837/177  vo výmere 76 m2.
- Zámer odpredaja majetku obce a  to parcely  
KN C 1889/177 vo výmere 76 m2 a parcely KN 
C 1889/178 vo výmere 6m2 Pavlovi Ďuricovi 
s manželkou Andreou r. Baťkovou bytom Heľpa 
Plickova ul. 920/5.
- Zámer odpredaja majetku obce a  to parcely 
KNC 1889/176 vo výmere 30m2 Michalovi Boše-
ľovi s manželkou Andreou r. Simanovou bytom 
Heľpa ul. Pri štadióne č. 917/8.
- Otváracie hodiny prevádzky COOP Jednota na 
Burkovanej ul.
- Zámer na vybudovanie bežeckej dráhy na 

tácie „ Rekonštrukcia a  modernizácia budovy 
OcÚ“.
- Zmluvu o dielo medzi obcou Heľpa a zhotovi-
teľom PV Finalstav s.r.o. so sídlom v Brusne na 
„Rekonštrukciu elektroinštalácie budovy ZŠ“ 
v sume 69 184,22 €.
- Kúpnu zmluvu medzi obcou Heľpa a Jozefom 
Oravkinom bytom Heľpa Plickova 993/6 o pre-
daji parcely KN C 1889/179 vo výmere 22 m2.
- Žiadosť Ing. Jaroslava Demiana predsedu 
oblastného výboru SZPB so sídlom v  Brezne 
o  poskytnutie fi nančného príspevku 100 € na 
zabezpečenie regionálnych osláv 72. výročia 
SNP na Krpačove. 

RÔZNE
- Poslanci Hyriaková a  J. Kukuľa upozornili na 
problém poriadku v obci, ktorý treba riešiť.
- Málik poukázal na situáciu s prívalovými voda-
mi na od zdravotného strediska, Školskej ulice 
a Studničnej ktoré treba riešiť komplexne v ce-
lej obci, pýtal sa na smernice, výzvy na verejnú 
kanalizáciu, mikrobus, čestné vstupenky na HD-
SaT pre aktivistov pri zabezpečovaní Dňa detí.
- Hyriaková sa pýtala, či sa vráti kríž na Holý vrch, 
ďalej ako sa riešia nedoplatky za smeti a výber 
daní.
- Kukuľa J. poukázal na neprehľadnú  dopravnú 
situáciu pri Pizérii na námestí, ktorú treba aktu-
álne riešiť.

športovom štadióne, predložil poslanec Málik.
- Realizáciu bezbarierového prístupu na zdra-
votné stredisko.
- Finančné prostriedky pre projekt „Rekonštruk-
cia a modernizácia budovy obecného úradu za 
účelom zníženia spotreby energie“ pre externý 
mamažment na predkladanie žiadostí  vo výške 
2500 € a pre externého dodávateľa na realizáciu 
vo výške 2000 €.  
- Rekonštrukciu budovy OcÚ riešením nadstav-
by.
- Zabezpečenie geodetickej služby pre dobudo-
vanie kanalizácie.
- Uzatvorenie zmluvy s  víťazným uchádzačom 
pre vypracovanie projektu na dokončenie ka-
nalizácie.
- Zapojenie sa do výzvy pre získanie dotácie 
z Enviromentálneho fondu EÚ na projekt „Náuč-
ný chodník chotárom Heľpy“.
- Zmenu rozpočtu rozpočtovým opatrením č. 
5/2016.
- Zmluvu o budúcej zmluve medzi Obcou a Pet-
rom Mlynárikom bytom Hronec o  predaji po-
zemku KN C 1889/58 vo výmere 777m2
- Preplatenie nákladov na zhotovenie DVD nosi-
čov z 50. roč. HDSaT vo výške 1000 €.
- Návrh poslankyne Fedorovej na zrenovovanie 
hodinovej veže na križovatke ulíc Hlavná a Par-
tizánska pred cyklo, vývesných tabúľ a úpravu 
priestorov okolo zastávky.
- Návrh poslankyne Fedorovej na rekonštrukciu 
obruby hrobu p. učiteľa Augustína Sopka a ob-
novu nápisov na hroboch p. Sopka a p. správcu 
Júliusa  Herchla. 
- Návrh poslanca Málika na zakúpenie 106 tri-
čiek s potlačou na 1. roč. Heľpianskeho krosu. 

RÔZNE
- Poslanyňa Hyriaková sa vyjadrila k úprave oko-
lo pomníka na námestí
- Poslanec Kukuľa J. informoval o Dni Čanecké-
ho, ktorý bude 28. augusta
- Poslanec Kysucký dal návrh na rozšírenie uspo-
riadateľských služieb pri akciách v obci a navr-
hol riešiť situáciu pred Pizériou formou zákazu 
STÁTIA.
Viac na www. helpa.sk

Výpisy zo zápisníc spracovala Mária Fedorová

skupinu a sólistku speváčku. Vo veľmi silnej konkurencii sa víťazmi stali a postúpili do 
krajského kola naši chlapi. Dievčatá sa umiestnili v zlatom pásme. Vlaďka Babeľová 
sa ako sólistka umiestnila taktiež v zlatom pásme. A hneď na druhý víkend súťažili 
naši najmladší v Telgárte na Horehronskej valaške a získali putovnú Horehronskú va-
lašku. Dievčenská skupina postúpila na krajskú súťažnú prehliadku do Kokavy nad 
Rimavicou. Na súťaži sa umiestnila v zlatom pásme. Terezka Oravkinová, ako víťazka 
Horehronskej valašky, postúpila na Hronseckú lipovú ratolesť. Naša vynikajúca spe-
váčka Sára Varšová sa už po druhý krát stala Slávikom Slovenska.
   V máji  mužská spevácka skupina svojim krásnym spevom pozdravila nášho čest-
ného občana Dr.h.c. prof. PhDr. Jána Podoláka DrSc, pri príležitosti jeho životného ju-
bilea 90 narodenín, ktoré pre neho pripravila Univerzita Sv. Cyrila a Metoda v Trnave. 
   FS Heľpan v tomto mesiaci navštívil a prezentoval náš folklór v Srbsku – v Kysači.
   V júli sme sa zúčastnili vystúpenia na maďarsko-slovenskom festivale vo Fiľakove. Na 
festivale Východná sme v nedeľu prezentovali našu tradičnú kuchyňu. O týždeň sme 
ukázali naše tradície v dvoch 50 minútových programoch na festivale Európskeho 
ľudového remesla v Kežmarku. Na Vatre zvrchovanosti v Šumiaci účinkovali členky 
SZZP. Ďalšia sobota bola v Telgárte – na Ozvenách Staroslovienčiny. V troch blokoch 
– spev pri prameni Hrona, Prezentácie náboženského viachlasného spevu v kostole 
a galaprogramu účinkovali FS Heľpan a miešaný spevácky zbor Benedictus. V posled-
nú júlovú sobotu cestovali naši folkloristi do Lučenca, kde účinkovali v 30 minútovom 
bloku na Novohradskom folklórnom festivale. Koliesko 2016 v Kokave nad Rimavicou 
bolo ďalším festivalom, kde účinkoval náš folklórny súbor. Nasledovala Očovská fol-
klórna hruda a 20. augusta sme sa zastavili na festivale Gazdovanie na hriňovských 
lazoch v Hriňovej. Mužská spevácka skupina ešte v nedeľu vystúpila v Detve.
   Počas roka sme nahrali Kapuru a aj malú Kapurku, ktoré budú odvysielané do konca 
roka 2016 a zúčastnili sme sa televíznej nahrávky – Slovensko v obrazoch.
   Členov FS čaká ešte vystúpenie v  Polomke, Mužskú spevácku skupinu v  Sliači, 
v Čičmanoch a v Bratislave. Dôležitou ale bude postupová krajská spevácka súťaž, na 
ktorej im budeme držať palce, aby sa mohli po druhýkrát prezentovať na celosloven-
skej súťažnej prehliadke v Habovke.
   Po celý tento čas členovia folklórneho festivalu dôstojne reprezentovali našu obec 
a neustále ju zviditeľňovali. Na viacerých festivaloch mali standing ovation. Celé javis-
ko povstalo a spievalo s nami naše krásne viachlasné spevy. Bol to veľmi silný citový 
zážitok nielen pre divákov ale aj pre nás, ako účinkujúcich.
Touto cestou sa im chceme veľmi pekne poďakovať za ich čas, ktorý strávili náročný-
mi nácvikmi, a krásne vystúpenia, ktorými potešili všetkých divákov, zanechali v nich 
neopakovateľný zážitok a  hlavne predstavili našu krásnu Heľpu v  tom najkrajšom 
svetle. Najviac hrejú slová, ktoré sme počúvali pri príchode na festival, kedy nás vítali 
a ďakovali, že sme prijali pozvanie na ich festival. Slová, ktoré predniesli organizátori 
Očovskej hrudy po ukončení festivalu na hodnotiacom stretnutí: Heľpania – to puto-
vanie 80 rokov stálo a stále stojí za to, priniesli ste k nám krásne spevy a krásnu Vašu 
kultúru.  Ďalej ďakujeme rodinným príslušníkom členov súboru, ktorí trpeli po celý 
čas ich neúčasť doma počas víkendov. 
   Vytvoril sa neopakovateľný viacgeneračný kolektív zložený z mužskej, ženskej, diev-
čenskej speváckej skupiny, mládežníckeho tanečného súboru a  hudobnej zložky, 
ktorých táto záujmová činnosť baví. Spoločne trávia celé dni a aj noci počas vystúpe-
ní. Spoločne medzi sebou hľadajú kompromisy pre dobré fungovanie celého súboru. 
   No a čo nás čaká u nás v Heľpe? Naši obyvatelia sa môžu tešiť na 4 verejné vystúpe-
nia v podaní súboru. 2 v jeseni, kde sa predstavia programom jesenných tradičných 
zvykosloví a  2 v  predvianočnom čase s  tematikou predvianočného a  vianočného 
času. 
   Ďalej nás čaká nahrávka CD nosiča a dokumentárneho fi lmu – Svadba na Heľpe. 
   A teraz si to skúsme reálne predstaviť v číslach. Každého vystúpenia sa zúčast-
nilo cca 40 účinkujúcich. Absolvovalo sa 14 vystúpení, mali sme 4 nahrávky do 
televízie, vystúpili sme na dvoch domácich festivaloch, najazdili sme cca 3000 
km. Súbor má skúšky každý piatok 30 piatkov po cca 2 hodiny – pred vystúpe-
ním sa skúšky zhusťujú. Na vystúpeniach strávia v priemere 10 hodín.
Všetkým členom ale aj tým, ktorí sú súboru nápomocní prajeme veľa, veľa zdravia, 
veľa síl a hlavne chuti do ďalšej činnosti pre zviditeľňovanie seba, ale aj našej Heľpy.

Mária Kemková

PREZENTÁCIA HEĽPY... 
(Dokončenia zo str. 1)



STRANA 3 HEĽPIANSKE ZVESTI

Už pol roka funguje v našej obci nová 
sociálna služba - denný stacionár zria-
dený Denným centrom Impulz n. o. 
Starší, osamotení, zdravotne postih-
nutí občania v ňom našli nový zmysel 
života.
V  zariadení majú možnosť rozvíjať 
svoje osobné záujmy a záľuby, nad-
väzovať priateľstvá a zabudnúť na 
prípadnú osamelosť v súkromnom 
živote. Zamestnanci pripravujú pre 
nich rôzne aktivity ...či už ručné práce, 
v ktorých sa klientky priam našli, práce 
v záhrade, ktorú majú k dispozícii ,roz-
hovormi o živote, duchovne, zdraví 
či chorobách, cvičenia a samozrejme 
spev, či poskytujú im a ich rodinným 
príslušníkom sociálne poradenstvo 
podľa potreby a  záujmu. Klientom je 
poskytovaná strava (raňajky, desiata, 
obed, olovrant) podľa záujmu a potre-
by v miestnej školskej jedálni. Z akti-
vít spomenieme prípravu Veľkej noci, 

Viacúčelové ihrisko sa rozprestiera na ploche 600 m2. Výstavba stála 65.000 €. 
Tieto fi nančné prostriedky sa nám podarilo získať z viacerých zdrojov – 40.000,-
-€ z Úradu vlády SR, 20.000,-- € nám poskytol náš sponzor ECO INVEST, ktoré-
mu aj touto cestou veľmi pekne ďakujeme za jeho štedrosť a láskavosť. Jeho 
fi nančné príspevky výrazne ovplyvňujú krásu a kvalitu života ľudí v našej obci. 
5.000,--€ bolo dofi nancované z nášho obecného rozpočtu.
Sme veľmi radi, že sa v našej obci darí vytvárať pre naše deti, športovcov vhod-
né podmienky. V súčasnosti máme v našej obci vybudované dve viacúčelové 
ihriská, futbalové ihrisko, plochu na ľadové ihrisko, kde môžu mladí ľudia a deti 
zmysluplne tráviť svoj voľný čas. 
Viacúčelové ihrisko je umiestnené v areáli materskej školy.  Našou snahou je 
vytvárať čo najviac takýchto miest a priestorov, ktoré sú pre deti a mladých ľudí 
príťažlivé a kde sa môžu odosobniť od počítačov a spoločne tráviť voľný čas 
aktívnym spôsobom. 

Predstavenstvo 

Coop Jednoty 

slávnostne otvo-

rilo zrekonštru-

ované priestory 

predajne v Heľpe. 

Predajný priestor 

sa rozprestiera na 

300 m2 a  posky-

tuje komfortné 

služby pre našich 

obyvateľov.

Utorok 28.6. nebol pre deti zo ZŠ Heľpa 
len taký obyčajný deň pred letnými 
prázdninami. Žiaci ZŠ ukončili školský rok 
s úsmevom vďaka divadelnej hre „Ródeo 
a Fúria“, ktorú si pozrela postupne celá 
škola. Už názov tejto hry evokuje, že ide 
o paródiu na Rómea a Júliu. Autorka a 
zároveň učiteľka literárnodramatické-
ho odboru ZUŠ Heľpa Eva Labošová sa 
snažila tému zakázanej lásky zobraziť 

Viacúčelové ihrisko

tradičné maľovanie vajíčok a kreatív-
nych ozdôb. K  MDŽ prišla klientkam 
zablahoželať p. Borčinová, majiteľka 
kvetinárstva Hedera s kyticou kvetov, 
za čo jej ďakujeme aj týmto spôso-
bom. Oslava bola obohatená kuchár-
skou delikatesou….šiškami s ovocnou 
penou, ktoré urobili klientky priamo 
v zariadení. V podobnom duchu sa 
niesli ďalšie sviatky...Deň matiek, ktorý 
spestrili svojim vystúpením deti z MŠ, 
ZŠ a ZUŠ scénkami, hudbou, tancom 
a spevom. Krásnym spevom prekva-
pila aj naša klientka Ľudka Kirschová. 
Výbornú náladu urobil spevokol 
miestneho  Slovenského zväzu zdra-
votne postihnutých Návraty.
Na MDD zase klienti odmenili deti z 
MŠ vlastnoručne urobenými náram-
kami z korálikov, z čoho mali deti ra-
dosť. V tomto období trávia klienti čas 
väčšinou v záhrade, kde už vidno prvé 
výsledky ich záhradníčenia. Príďte sa 

pozrieť a uvidíte tú radosť a usmiate 
tváre.
Všetky boliestky či trápenia si vyroz-
právajú a prežívajú ich v príjemnej 
atmosfére. A veru je sa čo učiť od 
návštevníkov stacionára. Nielen rôz-
ne dovednosti, ale aj rady do života, 
či vypočuť si príbehy, ktoré zažili. A 
keď sa rozídeme popoludní do svojich 

domovov, ostáva v nás dobrý pocit zo 
stretnutí a radosť, že sa zajtra stretne-
me opäť. S radosťou privítame každé-
ho ďalšieho medzi nami. Príďte stráviť 
chvíľku času k  nám. Nájdete nás: ul. 
Školska 5 Heľpa.
Mgr. Veronika Bošeľová, koordinátorka 

a sociálna pracovníčka DS a kolektív 
pracovníkov

Náš denný stacionár  Impulz

Giničová (spev), Alex Kutliak a Maroš 
Bošeľa(harmonika), Andrea Jánošíková a 
Miroslava Kukuľová (klavír) obohatili celé 
predstavenie svojou krásnou hudbou či 
spevom.                                                    
Týmto článkom sa chcem ako autorka 
divadelnej hry poďakovať všetkým kole-
gyniam a kolegom, ktorí mi pomáhali k 
tomu, aby bolo moje predstavenie lepšie 
a krajšie! Ďakujem kolegyniam a kolegom 

Divadelné predstavenie v podaní žiakov ZUŠ Heľpa

vtipne a s ohľadom na detského divá-
ka. Zaujímavosťou je že celá divadelná 
hra je situovaná do prostredia cirkusu. 
Žiaci LDO ZUŠ: Natália Habrmanová, 
Samuel Skladaný, Laura Amalia Lopez, 
Adriana Hyriaková, Tereza Gergeľová, 
Andrea Jánošíková, Miroslava Kukuľová 
a Stanislava Pribylinová podali výborné 
herecké výkony. Žiaci hudobného odbo-
ru: Stanislav Harvan (keybord), Zuzana 

z hudobného odboru: pánovi riaditeľovi 
Harvankovi,  pani učiteľkám Vlachovej a 
Kirschovej  a pánovi učiteľovi Harvanovi 
za prípravu krásnych hudobných čísel! 
Ďakujem pani učiteľke Šajgalíkovej-
Tirindovej za výrobu rekvizít a pani uči-
teľke Petriskovej za úpravu hudby! Teším 
sa na ďalšiu spoluprácu so všetkými ko-
legami ZUŠ! 

Autorka: Mgr. Eva Labošová

Otvorenie zrekonštruovaných priestorov Coop Jednoty
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Ožíva myšlienka prezentovať Heľpu trochu netradične a inak, ako sme boli do-
teraz zvyknutí. Podujatie organizuje tím ľudí a Športový klub Heľpa pre všet-
kých fanúšikov behu a športu. Heľpiansky kros sme sa rozhodli venovať veľkej a 
výnimočnej osobnosti športu v Heľpe, Štefanovi Bošeľovi. Človeku s naozaj veľ-
kým a obetavým srdcom, ktorý šport a zvlášť futbal, naozaj miloval. Pozvanie 
na podujatie prijala aj manželka Štefana Bošeľu, ktorá bude slávnostne dekoro-
vať víťazov behu. Osobne som rád, že pozvanie prijal aj pán učiteľ Tibor Šabo, 
človek, ktorý je často označovaný za priekopníka športu v Heľpe. 
Štart je naplánovaný o 10 hod po tom, ako prebehne prezentácia bežcov a zlo-
ženie sľubu Fair Play. Dĺžka trate je  8,2 kilometrov s prevýšením 320 metrov.
Všetkých športovcov a nadšencov behu z Heľpy i celého okolia pozývame na 
toto športové podujatie.
Príďte podporiť skvelú myšlienku, športovú akciu, povzbudiť bežcov a spríjem-
niť si sobotňajší  deň.

Milan Málik

   Turisti z Heľpy v spolupráci s Obecným 
úradom v obci usporiadali už 41. roč-
ník Výstupu na Veľký bok /1727 m.n.m., 
Nízke Tatry/,  ktorý organizátori poria-
dajú vždy v prvú augustovú sobotu od 
roku 1976. Po minulé roky boli obsade-
né výročné podujatia , 5, 10, ... , vďaka 
lepšej informovanosti a propagácii v  
médiách. Výstupu sa zúčastnilo 105 
turistov z celého Slovenska. Podujatie 
otvorila a hostí privítala zástupkyňa 
Obecného úradu Mgr. A. Oravkinová, 
účastníkov pozdravil aj zakladateľ 

Združenie zväzu technických špor-

tov 21. augusta usporiadal súťaž 

v  športovej streľbe v  lokalite Za tŕ-

ním. Podujatia sa v krásnej, slnečnej 

nedeli zúčastnilo takmer 150 divá-

kov, ktorí zároveň aj súťažili. Súťažili 

deti aj dospelí a  všetci si užili deň 

týmto zaujímavým športom. Po sú-

ťaži si mohli pochutnať na guláši.

Poďakovanie patrí hlavným aktérom 

podujatia – Jurajovi Makovi a  Ing. 

Jozefovi Ďuricovi za aktívnu prácu 

pri organizácii tohto podujatia. Ďalej 

ďakujeme sponzorom – Mikulášovi 

Kukuľovi, fi  MAJK, Kofola a  Coop 

Jednote.                                                  /mk/

   Matričný úrad v Heľpe oznamuje 
občanom, že všetky zmeny týkajúce 
sa osobného stavu občanov – hlavne 
rozvody a  dosiahnutého vzdelania - 
získanie vysokoškolského titulu je po-
trebné nahlásiť na matričný úrad, aby 
mohol vykonať zmenu v Registri oby-
vateľov Slovenskej republiky. K zápisu 
zmien je potrebné doložiť originál do-
kladu preukazujúcu túto skutočnosť, 
prípadne jeho overenú fotokópiu.
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Spoločenská 
kronika

Jubilanti
70 rokov

Anna Turčinová
75 rokov

Mária Kukuľová
Mária Bošeľová

Pavol Fedor
Michal Šuľko

80 rokov
Anton Berák

Anna Šuľková
Mária Tkáčiková
Mária Ďuricová

Rozália Boháľová
Lukáč Tančok

85 rokov
Mária Melková
Anna Maková

Otília Beráková

Narodení:
Max Kašťák

Patrícia Oláhová
Viktória Takácsová

Zosnulí:
František Fiľo – 72 rokov
Lukáš Kukuľa – 78 rokov

Mária Verkinová – 96 rokov
Juraj Tkáčik – 63 rokov

Sobáše:
Martin Solčanský a Eva Bošeľová

Jozef Mak a Jana Valtrová

Prihlásených: 1              
Odhlásených: 1

Počet obyvateľov k 31.7.2016 bol 
2608.

10. 9. 2016 

štart o 10.oo hod. 

Štart a cieľ 

- na  futbalovom štadióne

Dňa 7. júla bol slávnostne odovzda-
ný do užívania hasičský nákladný 
automobil Tatra. Odovzdávania pri-
delenej techniky nášmu hasičskému 
zboru sa zúčastnili Alexander Nejedlý 
– prezident Hasičského a  záchran-
ného zboru SR, Vendelín Horváth 
– generálny sekretár DHZ SR, Ivan 
Švantner – riaditeľ Okresného riadi-
teľstva Hasičského  a  záchranného 
zboru v Brezne, starosta Obce Heľpa, 
poslanci OZ a  Dobrovoľný hasičský 
zbor v Heľpe.
Obyvatelia obce Heľpa veľmi citlivo 
vnímajú prácu Dobrovoľných hasičov 
v  našej obci. V  poslednom období, 

Matričný úrad informuje:

Odovzdanie 

požiarneho vozidla 

TATRA 148

napriek veľkej snahe predchádzať 
požiarom došlo v našej obci k viace-
rým udalostiam, ktoré spôsobili oby-
vateľom značné materiálne škody. 
O to viac vnímame doplnenie novej 
techniky pre našich hasičov ako veľký 

prínos k  plnenie ich náročnej práce. 
Hasičské auto –Tatra sme do našej 
obce získali prostredníctvom Úradu 
vlády SR, za čo sa chceme srdečne 
poďakovať.

BEH V HEĽPE OŽÍVA HEĽPIANSKY KROS

1. ročník 

krosového behu

MEMORIÁL ŠTEFANA 

BOŠEĽU

podujatia, autor článku, organizačné 
pokyny vysvetlil predseda OT v Heľpe 
Jozef Fiľo. Otvorenie podujatia sa po 
prvý krát uskutočnilo v priestoroch 
starej fary, kde si návštevníci mohli pre-
zrieť stálu výstavu fotografi í bývalého 
farára Michala Čaneckého, ktorý slú-
žil na Heľpe celý život. Desať turistov 
sa vybralo na túru z námestia, tak sa 
organizovali aj prvé ročníky, Výstupu,  
ostatní sa vyviezli do sedla Priehyba 
/1190 m.n.m./, odkiaľ  pokračovali po 
červenej značke, neskôr po modrej až 

na samotný vrchol. Cesta hore bola 
príjemná, zamračené, ale bez dažďa. 
Vrchol bez výhľadov. Na vrchole sa 
turisti zapísali do výstupovej knihy, 
ktorá je vedená od roku 1976, a dostali 
účastnícke odznaky. Cesta späť daždi-
vo  V sedle pod Veľkým bokom si mohli 
účastníci pochutnať na guľáši, ktorý 
už tradične pripravuje spoluorganizá-
tor podujatia Paľo Ďurica. Najmladším 
účastníkom bol 6. ročný Samko Scho“n  
z Brezna, najstarším 69 ročný Igor Goč 
zo Strážskeho. Najpočetnejšia výpra-
va 17 členov bola tiež zo Strážskeho. 
Turistom sa, najmä zo vzdialenejších 
regiónov páčilo okolie Heľpy a poria-
dok v obci. Teplota vzduchu na ná-
mestí ráno o 8.00 hod.17°C, na vrcho-
le o 13.00 hod. 14°C.  Pre zaujímavosť 
uvádzame, že prvých 40 ročníkov sa 
zúčastnilo spolu 3050 turistov z celej 
bývalej Českoskovenskej republiky, 
ale aj zo  zahraničia. Záver podujatia 
sa uskutočnil v zariadení U Brčka, kde 
majiteľ pripravil pre všetkých kapusťa-
niky a škvarkovce. Podobné podujatia 
sa dnes nedajú robiť bez sponzorov, 
poďakovanie patrí: Jánovi Ďuricovi, 
Milanovi Riapošovi  Pizéria U Brčka, 
Marošovi Hyriakovi Praktik Pump,s.r.o. 
Organizátori sa s turistami dohodli, že 
42. ročník usporiadajú 5. augusta 2017.

Jozef Pupiš
zakladateľ podujatia

ÚSPEŠNÝ VÝSTUP


